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    این بی بی سی بی طرف! )عکس(

عبدالله گنجی در توییتی به تفاوت ادبیات بی بی سی 
در مورد ایران و افغانستان اشاره کرده است: 

اطلاع رسانی  شبکه ملکه در یک روز از کرونا در ایران 
و افغانستان. 

ایران »آمار رسمی« و افغانستان فقط آمار. 
یعنی این انگلیس است که القا می کند در ایران دو یا چند نوع آمار وجود 

دارد و برخی هم نشخوار می کنند. 
........................................................................................................................

   اگر برگردم به موسوی رأی نمی دهم
کاربری در توییتر نوشته: 

پس��ر آهنگران در گفت وگو با ش��مقدری گفت اعتقادی به تقلب در 
انتخابات ۸۸ نداره و اگه برگرده به موس��وی رأی نخواهد داد. حسین 
مرعشی هم دو سال پیش درباره ۸۸ گفته بود: »سلامت انتخابات را 
نمی توانیم مورد تردید قرار دهیم.« بیچاره جوون هایی که ۸۸ به خاطر 

ادعای دروغ یک عده تلف شدن...
........................................................................................................................

   یک مثال از رابطه غرب با ایران
مجتبی دانش طلب در توییتی نوشته: 

برای توضیح نگاهِ غرب به ایران و ایرانی مثالی بهتر از این پیدا نکردم: 
با یک امریکایی قرار ناهار می گذارید. 

او خرچنگ س��فارش می دهد و ش��ما پیتزا، وقتی س��س کچاپ 
می ریزی��د همزمان که پوس��ت خرچنگ از دهانش آویزان اس��ت 
قیافه اش را طوری تغییر می دهد که انگار کار چندشی کرده اید و او 

حالش به هم خورده.
........................................................................................................................

   تأملی بر رابطه طلایی سیا و رسانه ها
محمد رستم پور فعال رسانه ای در کانال تلگرامی خود 
گزیده ای از یک گزارش افش��اگرانه طولانی از کارل 

برنشتاین را منتشر کرد: 
سیاست رسمی سیا اقتضا می کند چگونگی استفاده از 

روزنامه نگاران و اهالی رسانه همچنان محرمانه بماند. 
به جز روزنامه نگاران، مدیران بنگاه های خبری و روزنامه ها و انتشارات نیز 

در خدمت سازمان سیا هستند. 
در فهرست طولانی بنگاه های خبری همکار آژانس اطلاعات مرکزی 
امریکا، به ویژه نام  نیویورک تایمز، سی بی اس و تایم به چشم می خورد. 
از جمله یک مقام ارشد سیا می گوید نیویورک تایمز در فاصله سال های 
1950 تا 1966، برای 10 نیروی س��یا در کشورهای مختلف پوشش 

خبرنگاری ایجاد کرده است. 
این همکاری ارزشمند با چهره های معتبر خبری، سیا را قادر ساخت 
برای بی��ش از دو دهه عملیات های فوق العاده اثرگ��ذاری در خارج از 

امریکا داشته باشد.
نیویورک تایم��ز، یک��ی از بهترین و مؤثرترین رس��انه های س��یا در 
50 س��ال اخیر بوده اس��ت. رابطه نزدیک »آرتور س��ولزبرگ« ناشر 
این مجل��ه نیویورک تایمز با آل��ن دالس، مهم تری��ن دلیل همکاری 
س��یا و نیویورک تایمز عنوان ش��ده. علاوه بر این، گستردگی و تعدد 
نمایندگی های این مجله در سراس��ر امریکا و کش��ورهای دیگر، این 

تعامل را برای سیا معنادار می کرد. 
بر اس��اس اظهارات یک مقام ارشد سیا در س��ال 1977، همکاری 
عمدتاً ایجاد پوش��ش برای مأموران سیا بوده اس��ت. سولزبرگ در 
قبال انعقاد یک قرارداد محرمانه با سیا، خواسته بود رابطه او به هیچ 

عنوان افشا نشود.
اس��توارت لوری، خبرن��گار س��ابق لس آنجلس تایم��ز می گوید: 
»استفاده سیا از خبرنگاران آن قدر گسترده بود که هر خارجی که 
یک امریکایی با کارت خبرنگاری می دید، مطمئن بود یک مأمور 
سیا دیده است«. علاوه بر این، سیا از دهه 50 دستورالعمل ویژه ای 
برای آموزش خبرن��گاری و مهارت های رس��انه ای و فعالیت های 
ژورنالیس��تی به کارمندان و عوامل خود داشته است. تقریباً همه 
پرداخت ها به صورت نقدی انجام می ش��د و غی��ر از خبرنگاران، 
عکاس، کارمندان نمایندگی های خارجی و حتی تکنس��ین های 

فنی را نیز دربرمی گرفت.

 تصمیم جدید مجلس 
برای حضور نمایندگان در جلسات علنی 

عضو هیئت رئیسه مجلس جزئیاتی از تصمیم جدید این هیئت 
برای وضع ش�رایطی جهت حضور نمایندگان در جلسات علنی 

قوه مقننه را تشریح کرد. 
به گزارش تس��نیم، بهروز نعمتی عضو هیئت رئیس��ه مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به برنامه ها و زمانبندی جلسات علنی مجلس در دوره 
دهم، گفت: طب��ق تصمیمات جدید هیئت رئیس��ه مجلس و موافقت 
رؤسای کمیسیون های تخصصی، مقرر ش��د جلسات علنی پارلمان با 
رعایت پروتکل های وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا تا هفته 

اول خرداد ادامه یابد.
وی با بیان اینکه در شرایط فعلی هیچ گونه تعطیلی  یا لغو جلسات علنی 
مجلس در دوره دهم برنامه ریزی نشده است، اظهار داشت: در آخرین 
جلسه هیئت رئیسه مجلس مقرر شد جلسات علنی قوه مقننه به صورت 
حضوری  با رعایت پروتکل ها و ضوابط س��تاد ملی مقابل��ه با کرونا در 

روزهای سه شنبه و چهارشنبه هر هفته برگزار شود.
عضو هیئت رئیسه مجلس اضافه کرد: نمایندگان مجلس موظف  شده اند 
پیش از حضور در جلس��ات علنی پارلمان برگه تست سلامت ناشی از 

بیماری کرونا و تأییدیه پزشک را همراه داشته باشند.
نعمتی ادامه داد: از نمایندگان مجلس نیز خواس��ته شده تا حد امکان 
از حضور در حوزه های انتخابیه شان خودداری کرده و در صورت لزوم، 
جلسات را به صورت آنلاین با حوزه های انتخابیه برگزار و از این طریق با 
مردم ارتباط برقرار کنند تا از شیوع بیماری کرونا در شهرهای مختلف 

نیز جلوگیری شود.
عضو هیئت رئیسه مجلس در پایان خاطرنشان کرد: در جلسات علنی 
که تاکنون برگزار شده، اغلب نمایندگان مجلس همکاری های لازم را 
برای رعایت پروتکل های ستاد ملی مقابله با کرونا داشته اند و به تعداد 
معدودی نیز که ضوابط فاصله گذاری اجتماعی را به طور ناخواس��ته 

رعایت نمی کردند، تذکراتی داده شده است.

ارتش جمهوری اس�لامی ایران روز گذش�ته 
دو س�امانه راداری جدی�د را رونمای�ی کرد. 
»خلی�ج ف�ارس« و »مراق�ب« ن�ام ای�ن دو 
سامانه اس�ت که با تلاش کارشناسان ایرانی، 
ب�ا تجهی�زات بوم�ی و ب�ا هزینه ه�ای کمتر 
نس�بت به مش�ابه داخلی ساخته ش�ده اند.

صب��ح دی��روز و ب��ا حض��ور امی��ر سرلش��کر 
س��یدعبدالرحیم موس��وی فرمانده کل ارتش و 
فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( و 
امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی 
پدافند هوایی ارتش، سامانه های راداری راهبردی 

خلیج فارس و مراقب رونمایی شد.
رادار برد بلند و راهبردی خلیج فارس با برد بیش 
از ۸00 کیلومتر یک رادار آرایه فازی س��ه بعدی 
با فناوری نوین اس��ت که قادر است کلیه اهداف 
متعارف و رادارگریز و موش��ک های بالس��تیک را 
کش��ف کند. رادار مراقب هم یک��ی از رادارهای 
دقیق کنترلی سه بعدی، آرایه فازی و پیشرفته در 
لبه فناوری روز جهان با برد ۴00 کیلومتر است که 
می تواند اهداف هوایی را با دقت و تفکیک بسیار 
بالا شناسایی و انواع اهداف کوچک در ارتفاع پایین 
و متوسط و هواپیماهای بدون سرنشین و رادارگریز 
را کشف کند. این رادار با هدف طراحی و ساخت 
رادار تاکتیکی مراقبت هوایی برد بلند در سازمان 
جهاد خودکفایی نی��روی پدافن��د هوایی ارتش 
و توس��ط متخصصان این س��ازمان و با همکاری 
ش��رکت های دانش بنیان اجرا و تکمیل ش��ده و 

هم اکنون آماده بهره برداری عملیاتی است.
   آمادگ�ی پاس�خ به ه�ر نوع ش�یطنت 

احتمالی 
در ابت��دای ای��ن آیین امی��ر س��رتیپ علیرضا 
صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش 
گف��ت: خداوند متعال را ش��اکریم که در س��ال 
»جهش تولید« شاهد رونمایی از دستاوردهای 
ارزشمند و تأثیرگذاری توسط امیر فرماندهی کل 

ارتش جمهوری اسلامی ایران هستیم. 
وی با بیان اینکه دس��تیابی به این پروژه ها قطعاً 
تأثیر بس��یار زیادی در ت��وان رزم پدافند هوایی 
ارتش خواهد داشت، افزود: نیروی پدافند هوایی 
ارتش با اقتدار تمام آماده پاسخگویی به هرگونه 

شیطنت های احتمالی بوده و خواهد بود.
   پدافن�د هوای�ی باید قوی ترین ش�کل 

ممکن را داشته باشد
سرلش��کر س��یدعبدالرحیم موس��وی فرمانده 

کل ارت��ش و فرمانده ق��رارگاه پدافن��د هوایی 
خاتم الانبیا)ص( در آیین رونمایی از سامانه های 
پدافندی »خلیج فارس« و »مراقب« نیروی پدافند 
هوایی ارتش با تبریک روز ارتش و بزرگداش��ت 
حماس��ه  آفرینی های نی��روی زمین��ی قهرمان، 
گفت: خداوند بزرگ را ش��اکر و سپاسگزاریم که 
سیر رشد و توسعه و پیش��رفت پدافند هوایی با 
تدبیر فرماندهی معظم کل قوا مبنی بر تشکیل 
یک نیروی مستقل پدافند هوایی در جمع ارتش 
و نیروهای مسلح، سرعت، قوت و قدرت بیشتری 
گرفته است. به شکر و س��پاس خداوند ما در این 
حدود یک سال از تشکیل نیروی پدافند هوایی، 
شاهد اتفاقات بسیار مبارکی در این نیرو بوده ایم 
و هر روز به توان و آمادگی پدافند هوایی کش��ور 

افزوده شده است.
فرمانده قرارگاه پدافند هوایی کشور گفت: لازم 
می دانم از همه همرزم��ان عزیزم در بخش های 
مختلف نیروی پدافند هوایی ارتش که با تلاش، 
تفکر و اندیش��ه جهادی و مؤمنانه، شبانه روزی 

کار کرده ان��د تا این اتفاقات مب��ارک رقم بخورد 
تش��کر و خداقوت عرض کنم. همچنین از همه 
خانواده های محترم این کارکنان که با پشتیبانی 
خود باعث ش��ده اند این موفقیت ه��ا رقم بخورد 

تشکر می کنم.
فرمانده کل ارت��ش در پایان با تأکی��د بر اینکه 
پدافند هوایی بای��د قوی ترین ش��کل ممکن را 
داشته باش��د، خاطرنش��ان کرد: از دانشگاه ها و 
شرکت های دانش بنیان و صنایع دفاعی که نیروی 
پدافند هوایی را کمک می کنن��د تا این اتفاقات 
مهم شکل بگیرد تشکر می کنم و امیدوارم هر روز 
بتوانیم گامی در راستای اجرای تدابیر فرماندهی 
معظم کل قوا مبنی ب��ر اینکه »پدافند هوایی در 
خط مقدم است« برداریم. از درگاه خداوند متعال 
می خواهیم و دعا می کنی��م که به ما توفیق دهد 
تا هر چه سریع تر به این اهداف مدنظر فرماندهی 

معظم کل قوا برسیم.
در ادامه این مراسم تعدادی از پروژه های عمرانی 
نیروی پدافند هوایی ارتش شامل مجموعه های 

مس��کونی ۴0 واحدی در شهرک شهید بهشتی 
به مس��احت 5 هزار و 500 متر مربع، پروژه های 
مختل��ف  خدماتی تج��اری بانوان با ن��ام کوثر، 
تکمیل و تجهیز ساختمان های خدماتی و رفاهی 
نیروی پدافند هوایی به مساحت 2هزار متر مربع 
و مراکز اداری امور ش��هدا، ایثارگران و جانبازان 
نیروی پدافند هوایی ارتش توس��ط فرمانده این 

نیرو افتتاح شد.
   تجهیزات ما کاملًا بومی

و با قیمت کمتر از نمونه خارجی است
امیر س��رتیپ دوم س��تاد صم��د آقامحمدی 
مسئول سازمان تحقیقات و جهاد خودکفایی 
نی��روی پدافند هوای��ی ه��م در بخش هایی از 
گفت وگویش ب��ا فارس در مورد ای��ن پروژه ها 
توضیحات��ی ارائ��ه داد. او گفت: خوش��بختانه 
سال قبل سازمان تحقیقات و جهاد خودکفایی 
پدافن��د چند محصول خ��وب را ارائ��ه داد که 
س��امانه هاي معین و ناصر بودند؛ امس��ال هم 
بحث رونمایی از رادارهای خلیج فارس و مراقب 

را داریم. هم��ه تجهیزاتی که توس��ط پدافند 
استفاده می شود کاملًا بومی است و ما به عنوان 
جهاد تأمین کننده بخشی از این نیازها هستیم 
و این افتخار را داریم که در خیلی از حوزه های 
پدافندی هم به عنوان قطب محسوب می شویم 
و می توانیم این ادعا را داشته باشیم که در برخی 
حوزه های پدافندی در سطح منطقه و برخی هم 
در سطح دنیا به عنوان قطب محسوب می شویم؛ 

این را دشمنان به خوبی می دانند.
آقامحمدی در مورد نیازسنجی نیروها هم گفت: 
ما با قس��مت های عملیاتی در ارتباط هستیم و 
کارکنانی هم که در جهاد حضور دارند، سبقه ای 
از عملیات در نیرو دارند، این سبقه باعث می شود 
که ما نیازمندی نیرو را به راحتی دریافت کنیم. 
به عنوان مثال یک استاد دانشگاه حتی در رده های 
علمی بالا، اگر بخواهد در ح��وزه ای مثل رادار یا 
سامانه های س��لاح ورود پیدا کند، شاید بعضی 
مفاهیم برای او غریب باش��د ام��ا حضور نفراتی 
که هم حوزه دانش��گاهی و هم حوزه کار فنی و 
عملیاتی را در سرپنجه های نیرو لمس کرده اند، 
باعث می ش��ود که به راحتی تبادل دانش اتفاق 

بیفتد و بیان نیاز به راحتی انجام شود.
یکی از مهم ترین وظایف ما این اس��ت که نیاز 
را به راحتی از س��رپنجه های عملیاتی بگیریم 
و برای محققانی که در رده ه��ای علمی خیلی 
بالا هستند و شاید با امور نظامی آشنا نیستند، 
آن را بیان کنی��م. در همه پروژه ها از اس��اتید 
خبره اس��تفاده می کنی��م که یک��ی از وظایف 
ماست. کارکنانی که اینجا هس��تند به واسطه 
اینکه س��ال ها با کاره��ای عملیاتی و دانش��ی 
عجین شده اند، توانمندی خاصی پیدا کرده اند 

و بزرگ ترین سرمایه ما هستند.
این را با بررسی می گویم که خیلی از سامانه ها را 
11 تا 12 برابر کمتر از قیمت هایی که در خارج 
کشور وجود دارد، تولید می کنیم. سامانه ای که 
شاید در سال 2015 با چندین میلیون دلار در 
خارج از کشور ساخته شده را ما با 10 برابر کمتر 
از آن در مجموعه م��ان درس��ت می کنیم و این 
به واسطه دانشی اس��ت که نفرات ما دارند. هم 
دانش را بوم��ی کرده ایم و هم اینک��ه به راحتی 
نیازمندی های مان را رفع می کنیم. خوشبختانه 
در ساختار نیروهای مسلح چارچوبی وجود دارد 
تا تحقیقات هدایت شود تا هم موازی کاری نشود 

و هم در بیت المال صرفه جویی شود.

پدافند هوایی در مسیر پیشرفت تجهیزات بومی و سامانه های راداری

»خلیج فارس« و »مراقب« رونمایی شدند

عضو فراکسیون نمایندگان     خبر
ولای�ی مجل�س گف�ت: در 
ش�رایط فعلی اصلاح قان�ون انتخابات اولویت کش�ور 
نیس�ت و نمایندگان باید طرح هایی را برای برون رفت 
کنن�د. ارائ�ه  اقتص�ادی  مش�کلات  از  کش�ور 
به گزارش مهر، حجت الاسلام احمد س��الک با اشاره به تصویب 
طرح دوفوریتی اصلاح بخش هایی از قانون انتخابات مجلس در 
آخرین جلسه مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: طرح اصلاح 
قانون انتخابات چندین جلس��ه در مجلس شورای اسلامی مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت و در نهایت شورای نگهبان ایراداتی را 
به آن وارد کرد و مدتی طولانی این طرح بین مجلس و ش��ورای 

نگهبان رد و بدل شد.
وی ادامه داد: بنده تعجب می کنم که چرا برخی نمایندگان بعد از 

ردصلاحیت دست به کار شده اند و به دنبال اصلاح قانون انتخابات 
هستند، در حالی که می توانس��تند در زمان بررسی این طرح در 

مجلس نظرات خود را مطرح کنند.
عضو فراکس��یون نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: در شرایطی که بسیاری از مردم در سایه ویروس کرونا کسب 
و کارشان را از دس��ت داده اند و بیکاری شان بیش��تر شده است، 
نمایندگان به جای ارائه طرح دوفوریتی برای اصلاح قانون انتخابات 
باید طرحی را برای حل مشکلات اقتصادی کشور ارائه کنند. سالک 

افزود: کرونا باعث ضربه اقتصادی و مش��کلات عدیده ای به کشور 
شده و حل این مشکل در شرایط کنونی اولویت کشور است و باید 

این موضوع در دستور کار مسئولان قرار گیرد.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی گفت: موضوع 
اصلاح قانون انتخابات باید در مجلس آینده مورد بررس��ی قرار 
گیرد و نیازی نیس��ت نمایندگان فعلی در یک م��اه باقیمانده از 
عمر مجلس دهم، با ارائه طرح دوفوریتی به این موضوع بپردازند.

وی اظهار داش��ت: همه مس��ئولان از جمله نمایندگان مجلس 

شورای اسلامی باید به س��تاد ملی مقابله با کرونا کمک کنند تا 
کشور از بحران فعلی خارج ش��ود و قدرت مدیریت خود را برای 
برون رفت از این مشکل ارتقا دهد و نباید در این شرایط اولویت 

دیگری مدنظر قرار گیرد.
سالک تصریح کرد: تصویب دوفوریت طرحی درباره اصلاح 
قانون انتخابات صرفاً خوراک جدیدی به دشمنان می دهد 
که گویا عده ای می خواهند انتخابات را زیر سؤال ببرند و در 
این شرایط همه باید بدانند که نباید به بیگانگان بهانه دهیم 
و باید صرفاً به دنبال حل معضلات کشور به ویژه در زمینه 
اقتصادی باشیم. گفتنی اس��ت نمایندگان با تصویب طرح 
دوفوریتی در اصلاح قانون انتخابات، خواهان مجازات هایی 
برای افرادی که گزارش ه��ای کذب درب��اره کاندیداهای 

انتخابات ارائه می کنند، شدند.

عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس:

اصلاح قانون انتخابات در شرایط فعلی اولویت نیست

   گزارش  یک

در روزها و هفته ه�ای پایانی مجلس ده�م ارکان این نهاد 
باید بگویند در این چهار س�ال چه کرده اند و پاس�خگوی 
عملکرد خود باشند، فراکسیون امید چه اولویت هایی دارد؟ 
به گزارش ف��ارس،  اصلاح طلبان ک��ه در انتخابات مجلس دهم 
توانسته بودند در تهران تمام 30 کرسی نمایندگی مجلس را از 
آن خود کنند و با عنوان »امید« فراکسیون اکثریت این دوره از 
مجلس باشند، در انتخابات مجلس یازدهم نتیجه را 30 بر هیچ به 
رقیب واگذار کردند؛ شکستی که بی شک نتیجه عملکردشان در 
مجلس هم بود. حالا اما در روزهای پایانی مجلس دهم، در زمانی 
که دیگر از موعد انتخابات هم گذشته و هر آنچه باید از فرصت 
قانونگذاری و نظارت، نمایندگان بهره می بردند هم تقریباً به پایان 
رسیده است، دیگر زمان پاسخگویی و ارائه کارنامه عملکرد است 
اما در همین روزهای پایانی هم به جای پاسخگویی شاهد برخی 

اقدامات رسانه ای و اولویت های بی نتیجه هستیم.
   انفعال در شرایط بحرانی 

یکی از انتقاداتی که به مجلس دهم وارد بود، انفعال این مجلس 
در شرایط حساس و بحرانی کش��ور بوده است؛ مثل انفعال در 
شرایط جنگ اقتصادی و تعطیلی بیش از یک ماهه در شرایطی 
که کشور با بحران کرونا دست به گریبان بود و نمایندگان مجلس 

نمی توانستند و نباید بی تفاوت می ماندند.
انفعال مجلس دهم در ش��رایط جنگ اقتصادی دشمن حتی 
انتقاد رهبر معظم انق��لاب را نیز برانگیخته ب��ود، تا جایی که 
ایشان در سخنان آغاز سال گذشته خود در حرم مطهر رضوی 
فرمودند: »کنگره ]امریکا[ در دو س��ال گذشته، 226 طرح و 
لایحه علیه جمهوری اس��لامی ارائه یا تصویب کرده است که 
البته باید از مجلس خودمان هم گلایه و سؤال بکنیم که مجلس 
شورای اس��لامی تاکنون چند طرح یا لایحه علیه خباثت های 

امریکا ارائه یا تصویب کرده است؟«
    فراکسیون در فصل پاسخگویی چه می کند؟

بی ش��ک فراکس��یون امید مجلس حالا باید درب��اره کارنامه 
عملکردش در مواردی همچون گرانیِ افسارگسیخته کالاها، 

نایاب ش��دن برخی کالاها و لوازم ض��روری در برخی مقاطع، 
افزایش سرس��ام آور قیمت مسکن، نابس��امانی های بازار ارز و 
خودرو، غائله بنزین و... پاسخ دهد و حتی پاسخگوی بخش هایی 
از عملکرد دولتی باشد که همسویی سیاسی با آن داشته است.  
فقط در یک مورد در طرح ش��فافیت آرای نمایندگان، عملکرد 
این فراکس��یون موجب ش��د تا طرحی که با این عنوان و برای 
جلوگیری از بروز فس��اد در نهاد تقنینی طراحی ش��ده بود در 

نهایت به بن بست برسد.
البته اصلاح طلبان مجلس بعد از به بن بست کشاندن این طرح 
با طراحی ط��رح دیگری با عنوان ش��فافیت آرای نظام تقنینی 
تلاش کردند تا چهره مخدوش خود را تا حدی بازیابی کنند اما 
از همان ابتدای کار روشن بود که طرح دوم راه به جایی نخواهد 
برد چراکه مغایرت های آن با قانون اساسی از همان ابتدا از سوی 

بازوهای مشورتی مجلس گوشزد می شد.
   اصلاح طلبان مجل�س در موضوع حقوق های نجومی 

چه کردند؟
این روزها بی ش��ک باید فراکس��یون امید پی��ش از ترک نهاد 
قانونگذاری توضیح دهد که در موضوع حقوق های نجومی چه 
عملکردی داشته است؛ موضوعی که حتی بعد از تعیین سقف 
حقوق برای مدیران، آنچنان که رئیس دیوان محاسبات گزارش 
می دهد همچنان بیش از 2۴0 مدیر بیش از سقف تعیین شده 

حقوق گرفتند و نجومی ماندند.
آنچه از کارنامه فراکسیون امید از حقوق های نجومی در خاطر 
هست استفاده فاطمه حسینی یکی از اعضای این فراکسیون از 
تریبون خانه ملت برای دفاع از پدرش )صفدر حسینی( به عنوان 

یک مدیر نجومی بگیر بود.
  چرا از دولت درباره ارز 4200 تومانی سؤال نمی شود؟

مهم تر از این موضوع ماج��رای ارز ۴200 تومانی بود که دیوان 
محاسبات کش��ور به صراحت در گزارش تفریغ بودجه 97 در 

روزهای اخیر از انحراف در این منابع خبر داد.
در این گزارش تصریح ش��د: تعداد 65۸/9 ردیف تأمین اعتبار 

ثبت سفارش توسط اشخاص حقیقی و حقوقی، مجموعاً بالغ بر 
۴ میلیارد و ۸21 میلیون دلار به رغم دریافت ارز ۴2/000 ریالی، 

وارداتی صورت نگرفته است.
نکته تأس��ف بار دیگری که این گزارش پرده از آن برداش��ت و 
نشان می داد مجلس از نظارت غافل ش��ده است این بود که در 
شرایطی که بخش صنعت بیشترین نیاز ارزی برای تأمین مواد 
اولیه و تجهیزات را داشته و کشور دس��ت به گریبان تأمین ارز 
کالاهای اساس��ی به ویژه غذا و دارو بوده  در همان سال معادل 
2 میلیارد و 706 میلیون  دلار ارز به نرخ دولتی ۴2/000 ریالی 
به واردات کالاهای غیراساس��ی از قبیل نخ دندان، عروس��ک، 
اسباب بازی، تش��ک، لوازم آش��پزخانه، لوازم بدنسازی، لامپ، 
درب قوطی، درپوش، غذای س��گ و گربه، چوب بستنی، انواع 
خاک، پاک کننده و پارچه اختصاص یافته که بعضاً دارای تولید 

مشابه داخلی بوده است.
   اولویت اصلاح طلبان مجلس

در این روزها چیست؟
حالا در روزهایی که کشور با بحران کرونا درگیر است، کشوری 
که از یکس��و همچنان درگی��ر جنگ اقتص��ادی و تحریم های 
ظالمانه امریکاست، در روزهایی که به دلیل همه گیری بیماری 
کرونا، تولید حال و روز خوش��ی ندارد و نیازمند کمک مضاعف 
دستگاه قانونگذاری است، بسیاری از کسب و کارها دچار مشکل 
شده و مشکلات معیشتی مضاعف بر اقشار ضعیف تحمیل شده 
باز هم عملکرد قابل قبولی از این فراکسیون که اکثریت مجلس 

)البته نه اکثریت قاطع( را داشته، شاهد نیستیم.
واکن��ش اصلاح طلب��ان برای پاس��خگویی عملک��رد غیرقابل 
قبول شان، سیاست فرار به جلو با طرح موضوعاتی است که در 
این شرایط کشور حتی اولویتی هم ندارند؛ مثل نامه های اخیر 
احمد مازنی، عضو فراکس��یون امید مجلس که یک س��ال هم 

ریاست کمیسیون فرهنگی مجلس را عهده دار بوده است.
مازنی در دو نامه خود به هیئت رئیسه مجلس که البته متن آنها 
را رس��انه ای کرده برای دو طرح درخواست اولویت کرده است: 

اول طرح نحوه تش��کیل اجتماعات و برگزاری راهپیمایی ها و 
دیگری طرح اداره و نظارت بر صدا و س��یما. در نامه اول مازنی 
طرح تش��کیل اجتماعات و برگزاری راهپیمایی ها از نیازهای 
ضروری جامعه معرفی شده و در نامه دوم نیز یادآوری شده است 
که طرح اداره، نظارت و خط مشی حاکم بر صدا و سیما از ابتدای 
دوره دهم مجلس شورای اسلامی مطرح شده و در کمیسیون 

فرهنگی به تصویب رسیده است.
درخواست اولویت برای بررسی طرح خط و مشی، اداره و نظارت 
بر صدا و سیما در حالی دوباره مطرح می شود که در اردیبهشت 
سال گذشته هم این درخواست از سوی برخی نمایندگان مطرح 
شد اما نمایندگان با این استدلال که این طرح مملو از مغایرت 
با قانون اساسی، برنامه ششم و سیاست های ابلاغی مقام معظم 
رهبری است و از سوی دیگر طرح ها و لوایح مهم تری در دستور 

کار مجلس قرار دارد با آن مخالفت کردند.
گفتنی اس��ت مرکز پژوهش ه��ای مجلس نی��ز در اظهار نظر 
کارشناسی نسبت به این طرح اعلام کرده بود:  با توجه به خلأها 
و نقاط ضعف پیش روی بخش عمده ای از مواد مصوبه کمیسیون 
فرهنگی، کلیات این طرح در صورت عدم اصلاح با مغایرت های 
قانون اساسی و سایر اسناد بالادستی مواجه خواهد بود. از همین 
رو کلیات این طرح مشروط به رفع اصلاحات پیشنهادی به لحاظ 
کارشناسی قابل دفاع است. علاوه بر این عدم رفع نواقص موجود 
در مواد طرح ک��ه در این گزارش به تفصیل مورد بررس��ی قرار 
گرفته است در عمل می تواند موجب ناکارآمدی قانون و اختلال 

در سازمان صدا و سیما باشد.
طرح اداره و نظارت بر صدا و سیما قاعدتاً می تواند با رفع ایرادات 
یکی از اولویت های مجلس یازدهم باش��د و قاعدتاً با به روز کردن 
قواعد و قوانین اداره رسانه ملی به بهبود عملکرد آن کمک کند، 
همچنان که طرح نحوه تشکیل اجتماعات و برگزاری راهپیمایی ها 
یا هر طرح دیگری می تواند از اولویت های مجلس آینده تلقی شود 
اما اینکه آیا این روزها منطبق با اولویت های جامعه است یا خیر 

شاید بهتر است افکار عمومی قضاوت کند.

اولویت  اصلاح طلبان مجلس؛ بی  توجهی به اقتصاد، تمرکز بر تجمعات
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